





INSTYTUT KONFUCJUSZA przy Uniwersytecie Gdańskim CONFUCIUS INSTITUTE at the University of Gdańsk

格但斯克大学孔子学院

中国的麻将

大家好,我是韦老师。很多外国朋友不知道麻将是什么,今天我带你们来看看什么是真正 的中国麻将。

一副麻将牌一共有144张牌,这样的叫东.南,西,北,中,发财。这样的牌叫条,这样的是饼, 这样的是万。四个人坐在桌子的四周,大家轮流出牌,每个人有 13 张牌,最后自己手里 的牌组成 M*AAA + N*ABC + DD (一共 14 张牌) 表示赢了,我们还可以说"胡牌"。在中 国不一样的地方打麻将的规则都不一样,最喜欢打麻将的就是喜欢吃火锅的四川人。以前 中国人喜欢在节日的时候跟朋友亲人在家打麻将,洗牌的时候很麻烦,现在喜欢打麻将的 人家里都有一个新装备——自动麻将桌。

"Chinese Mahjong"

Hello everyone, this is Teacher Wei. Many foreign friends don't know what Mahjong is. Today I will show you what real Chinese Mahjong is.

There is a total of 144 cards in a set of Mahjong tiles. South, West, North, Middle, and Fortune. This card is called Tiao, this is Bing, this is Wan.

Four people sit around the table, and everyone take turns playing Mahjong tiles. Each person has 13 cards. At the end of the game person who forms cards into M*AAA+N*ABC+DD (a total of 14 cards) wins. Winner can also say "Hu Pai". The Mahjong rules vary in different parts of China. For example, Sichuan people who like to eat hot pot also like Mahjong the most.

In the past, Chinese people liked to play Mahjong at home with their friends and relatives during festivals. However, shuffling the cards is very difficult. Now people who like to play Mahjong have new equipment at the home-automatic Mahjong table.

